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Τώρα πώς κλέβαμε; Τότε η εποχή ήταν με φαρδιά παντελόνια, Μας φορούσαν μέσα σώβρακα 
των μπαμπάδων μας, τα οποία  βάζαμε ή κονσέρβες σαρδελάκια ή πράγματα που δεν είχαν όγκο. 
Μας έψαχναν βέβαια στους ελέγχους μπέκα βγέκα απ’ τα καράβια αλλά ο έλεγχος, [αφού είχαμε 
μάθε τυπικώς] και σε συνεργασία με τους τότε λιμενοφύλακες του λιμανιού ας πούμε – γιατί 
αυτοί μας έψαχναν – το τελωνείο έψαχνε τα μεταφορικά μόνο τα οποία ήταν μόνο κάρρα, ότι 
είχαν πάνω ήταν φανερό, δεν μπορούσαν να κρύψουν τίποτα, αυτοί κλέβαν κάτι που βάζαν μετά 
στους κουβάδες ή στους τρουβάδες που βάζαν τη ζωοτροφή – και τους δίναμε εμείς και τα χώναν 
κι αυτοί εκεί μέσα ή όταν φορτώναμε τσουβάλια και μέτραγε το τελωνείο πόσα τσουβάλια 
βγήκαν έξω, από κάτω στο πάτωμα βάζαμε πάλι ό,τι μπορούσαμε, για να φάμε, να ζήσουμε! 
Αλλά, δεν θα ντραπώ και θα το πω το τι αχάριστοι είμαστε οι άνθρωποι. Αφού πεινούσαμε τόσα 
χρόνια, και πέθαναν ουκ ολίγοι, όταν ήρθαν αυτά τα εφόδια της Ούνδρας [UNRRA] κι έρχονται 
και τα στάρια και και και όλα,  - σας λέω λεπτομέρειες τραγικές τώρα – αλλά έχω το θάρρος να 
λέω την αλήθεια πάντα. Όσο μπορώ τουλάχιστον. Και να βλέπετε να χύνουμε στάρι τσουβάλι 
στη θάλασσα για να πάρουμε το τσουβάλι για να το βγάλουμε κρυφά να πάρουμε πέντε δραχμές, 
που έκανε το τσουβάλι, γιατί δεν υπήρχαν τσουβάλια για την αγορά και το εμπόριο που υπήρχε 
έξω. Λοιπόν σκεφθείτε τι είμαστε οι άνθρωποι. 

 


